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Planlegger leiligheter, gågate og butikker for over 2,5 milliarder

i Sysendalen
100 frittliggjande fritidsbustadar,om lag 500 fritidsbueiningar i 

konsentrert- eller blokkbebyggjelse.





Demo utenfor DNB sine lokaler 3.september 2021 



Hytteplaner i Hordaland

Det pågår en liten revolusjon i fjellheimen på Vestlandet. Høyfjellet urbaniseres og milliarder skal 
investeres:

• Kvamskogen - 1325 nye hytter og leiligheter.

• Hangursvegen Terrasse, som er et nytt leilighetskompleks med 19 leiligheter. Det er selskapet Voss 
Resort som også står bak det meste av salg av leiligheter og tomter i Bavallen og Tråstølen, og selskapet 
er nå i ferd med å legge til rette for salg av nye 330 enheter – 100 tomter og 230 leiligheter, og opsjon 
for ytterligere 300 enheter.

• Det konkurrerende selskapet Voss Hyttegrend selger ut til sammen 192 hyttetomter i området 
Bordalen-Skutle-Vikesåsen.

• I Myrkdalen i Voss har anleggsmaskinene vært i sving siden 2002. 430 hytter, hotell med 376 senger, 
skianlegg med kapasitet for 5000 gjester og arbeidsplass for 175 personer er etablert. Rundt to 
milliarder kroner er lagt ned.

• Neste steg er byen: Leilighetskompleks på leilighetskompleks skal reises. Mellom syv og åtte milliarder 
skal investeres. Vi snakker om bykvartaler og 3400 boenheter. Det er gigantisk

• Sysendalen og Eidfjord kommune har store ambisjoner. 

• I Røldal/Seljestad-området i Odda kommune finnes i dag planer om 600 hyttetomter og leiligheter. 





Eidfjord Resort - saksgang

FNF/FNF 2014; HØYRINGSUTTALE VEDR. 
PLANPROGRAM TIL KOMMUNEDELPLAN FOR 

SYSENDALEN, EIDFJORD KOMMUNE

NVH 2016; Høringsuttalselse til planomtale av 
kommunedelplan Sysendalen, Eidfjord commune

1. Alpinanlegg: kritiske til øvre del av 
alpinanlegget som etter vår mening strekker seg 

inn i et naturområde med spesielle 
naturinteresser og der konflikt med villreinens 

vinterbeite og kalvingsområde vil oppstå.

2. Planen bør vurderes på nytt ift. 
Naturmangfoldsloven

Fylkesmannen i Hdl. 2016; Samordna uttale med 
motsegn - offentleg ettersyn - Eidfjord -

Sysendalen – kommunedelplan; Planframlegget er 
fremja i strid mot føringane i regional plan for 

Hardangervidda, vedteken i tre fylkesting. Totalt 
sett finn vi at planframlegget er i vesentleg strid 
med nasjonale interesser for villrein, landskap, 

friluftsliv og naturmangfald.

23.06.16. Norconsult; Detaljreguleringsplan 
Eidfjord Resort vest

18.04.18; Motsegn fra Fylkesmannen -
kommunedelplan for Sysendalen til KMD;

planen er i vesentleg strid med nasjonale 
interesser for villrein, landskap, friluftsliv og 

naturmangfald

09.04.19; Med heimel i plan- og bygningslova §
11-16 godkjenner Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet nytt område for 
idrettsanlegg – alpinanlegg I1 og I2, og område for 
fritids- og turismeføremål F/T, i kommunedelplan

for Sysendalen i samsvar med Eidfjord
kommunestyre sitt vedtak av 18. desember 2017



• Planframlegget er fremja i strid mot føringane i regional plan for 

Hardangervidda, vedteken i tre fylkesting.

• Planframlegget er i vesentleg strid med nasjonale interesser for villrein, 

landskap, friluftsliv og naturmangfald.

• Fylkesmannen advarer mot at klimaendringer kan skape behov for kunstig snø i 

løypenettet, noe som oppfattes som problematisk i et så verdifullt nasjonalt 

landskapsområdet. Temperaturen vil stige, og spesielt om vinteren. Antall dager 

med snødekke vil på sikt bli redusert fra 120 til 90, ifølge rapporten «Klima i 

Norge 2100 med RCP8.5 scenarioet». Det fører igjen til at skiløypene må ha 

kunstig snø. Fylkesmannen reiser derfor spørsmål om hvor bærekraftig 

prosjektet er.

• Nesten 600 dekar, som inkluderer alpinløyper og et senter, er tatt ut av planen. 

Det er det 400 dekar store området i øst – øst for Drøllstølsbekken – som er det 

mest kritiske. Både kommunen og utbygger har akseptert at dette området nå 

er ute.

• Gondolbanen som skulle gå til fjelltoppen på 1111 meters høyde og til det 

såkalte «Amundsen Viewpoint», er droppet og erstattet med stolheis.

• Opplevelsessenteret som var planlagt på fjelltoppen, er flyttet ned i dalen og til 

alpinlandsbyen.

• Også administrasjonen i Hordaland fylkeskommune la opp til motsegn, men 

etter synfaring i Sysendalen, sa politikerne ja til redusert utbygging.

Fylkesmannen i Hdl. 2016; Samordna uttale med motsegn -

offentleg ettersyn - Eidfjord - Sysendalen – kommunedelplan;



Eidfjord 
kommune sine 

argumenter 
for Eidfjord 

Resort

• Vøringsfossen er et av Norges fremste turistmål. Det er 
mulig å få flere cruisegjester fra fjorden og opp i fjellet, 
spesielt i vinterhalvåret. Turmulighetene og historiene er 
unike.

• Utbygger Løvheim ser for seg minst 50 helårsarbeidsplasser 
etter anleggsperioden. – Vi har prognoser som viser 200 
arbeidsplasser, men er forsiktige med å gå for hardt ut med 
disse, sier han.

• Eidfjord er rik på kraftpenger, men fattig på folk. 
Innbyggertallet er beskjedne 950.

• – Alpelandsbyen vil bli en katalysator. Vi ønsker byggestart 
så raskt som mulig, og at så mye av planene som mulig blir 
virkelighet, sier Tveit. Verken byråkratene eller 
lokalpolitikerne i Eidsfjord har fremmet en eneste 
innsigelse.



2018
Motsegn til KMD 

fra Fylkesmannen i 
Hordaland -

kommunedelplan 
for Sysendalen, 

Eidfjord kommune

• «Planforslaget er i strid med friluftsverdiar og fleire naturmangfald 
som m.a. våtmarksområde med særs høge miljø- og landskapsverdiar 
og område for villrein.»

• «Særskilt har vi framheva som motsegn at planen er i strid med 
føresetnadene for plan for Hardangervidda, vedteken i tre fylkesting.» 

• «Fylkesmannen finn at planen er i vesentleg strid med nasjonale 
interesser for villrein, landskap, friluftsliv og naturmangfald. Vi minner 
om at motsegna om naturmangfald og friluftsliv gjeld utover grensa 
for villrein og planen for Hardangervidda.»



Kommunal- og moderniseringsdepartementet godkjente 9.april 2019 planlagt 

område for Eidfjord Resort med alpinanlegg i Eidfjord kommune. 

• Departementet la avgjerande vekt på kommunens behov for fleire 

heilårsarbeidsplassar og 

• ynskje om å legge til rette for eit attraktivt tilbod i Sysendalen i form av eit 

moderne alpinsenter med alpinlandsby og nye fritidsbustader.

Ein godkjenning av planen inneberer at 450 dekar av nasjonalt villreinområde i den 

regionale planen for Hardangervidda blir regulert til alpinanlegg!

Det er difor stilt krav i kommunedelplanen om tiltak for å redusere dei negative 

verknadene for villreinen. Mellom anna skal toppheisane vere stengt i 

kalvingstida

Det bør ved revisjon av den regionale planen vurderast å finne areal som i gjeldande 

regional plan ligg utanfor nasjonalt villreinområde som kan kompensere for dei areala 

som blir utbygd.

Ved Drøllstølbekken og myrene vil deler av myrområda gå tapt. Det er føresegner om 

tiltak for å redusere konsekvensane for naturmiljøet som skal innarbeidast i 

reguleringsplanen. Det blir lagt til grunn at dette blir følgd opp i vidare planlegging og 

ved utbygging, slik at skadane på tilliggande myrområde blir minst mogleg, og at det blir 

tatt omsyn til vannbalansen.

Etablering av alpinanlegg med stolheis og alpinbakkar innanfor eit nasjonalt 

villreinområde, vil medføre ein ny reduksjon av reinens leveområde. Stolheisen vil òg 

leggje til rette for meir ferdsel vidare inn i området, noko som kan ytterlegare redusere 

verdien området har for villreinen. Villreinen sin bruk av areala vekslar over tid, og med 

auka press på leveområdet, både på grunn av nye inngrep, auka ferdsel og som følgje 

av klimaendringar, er det viktig å unngå meir nedbygging.



Arnodd Håpsnes
sine innspill til  

Stortingsmelding
om villrein

:

• Den største utfordringen er mangel på politisk vilje til å prioritere natur 
generelt og villreinfjellene spesielt.

• Villreinfjellene er særlig ødelagt og blir fortsatt ødelagt av bit- for bit-
politikk gjennom kommunale vedtak, men også statlige prosjekter. 
Eksempler er Eidsfjord resort og gondolbanen til fjelltoppen Rossnos ved 
Odda, hytte- og veibygging i villreinområder,

• Helt avgjørende at Klima- og miljødept. (KLD) tar et overordnet ansvar og 
ledelse og viser handlekraft i dette arbeidet. Mange andre departementer 
sektorer som må innrømme og ta sitt ansvar om vi skal lykkes.

• Det må etableres overordna retningslinjer forankret i politiske ambisjoner 
og vilje for å sikre villreinfjellet mot inngrep og for å få restaurert og 
forsterket villreinens leveområder.

• Det må innføres kunnskapsbasert og helhetlig økosystembasert 
forvaltningsplaner for alle villreinområdene som sikrer en fagbasert og 
langsiktig god forvaltning.

• Ferdsel og forstyrrelser samt sykdom og parasitter er også alvorlige 
utfordringer som må adresseres tydelig i arbeidet.

• Alle eksisterende infrastrukturer og inngrep må vurderes opp mot 
restaureringsbehov. Alle muligheter for biotopforbedrende tiltak må 
vurderes og tiltak for biotopforsterkning må prioriteres.



Arnodd 
Håpsnes:

Tre trinn som 
raskt kan 

igangsettes

1. Totalforbud mot alle nye inngrep i og inntil 
villreinområder. Dette må ha tilbakevirkende kraft på 
prosjekter som er vedtatt, men ikke påbegynt.

2. Rask igangsettelse av konkrete og faglig baserte tiltak 
innenfor alle de 24 forskjellige villreinområdene.

3. Planvask i alle villreinkommuner for å fjerne vedtatte 
planer for inngrep, særlig fritidsboliger, som påpekt i 
NINA-rapport 2117.



BT 24.01.23; intervju med Vigdis Vandvik; 

– All natur ligger i en kommune, sier Eide i en pressemelding. Nettopp der ligger også mye av problemet, ifølge 
Vigdis Vandvik – professor i økologi og leder for Senter for bærekraftig arealbruk ved Universitetet i Bergen. 

– Det kommunale selvstyret gir noen helt perverse utslag i arealpolitikken, sier Vandvik, som selv var i Montreal 
som medlem av FNs naturpanel. 

Her hjemme kommer naturen altfor ofte tapende ut av planprosesser, mener hun. 

For 90 prosent av rødlistede arter i Norge, utgjør utbygging den største trusselen. I 2009 ble Naturmangfoldloven 
innført for å styrke naturens vern, men Vandvik mener den ikke har virket etter hensikten. 

– I praksis fungerer den mer som en oppskrift på dispensasjoner, heller enn som en reell beskyttelse av naturen. 

Et kjent eksempel er hytte- og alpinprosjektet Eidfjord Resort i Sysendalen. I 2018 ble det fremmet innsigelse mot 
prosjektet fra Fylkesmannen.Daværende kommunalminister Monica Mæland (H) innrømmet at utbyggingen var i 
konflikt med den regionale planen for Hardangervidda og kunne påvirke villreinen negativt, men valgte likevel å 
avvise innsigelsen og gi grønt lys for prosjektet. 



Hvorfor øke 
motstanden 
mot Eidfjord 

Resort?

Det er ti poenger som er nye og viktige siden Monika Mæland 
overkjørte Statsforvaltaren i Hordaland og godkjente planene:

• Villreinen er blitt rødlistet og ansvarsart

• Det utarbeides med en Stortingsmelding om situasjonen og 
tiltak for villreinen Når ferdig?

• Skrantesyke

• Investortørke; kun salg av hyttetomter (12 til nå)

• Ikke økonomi til å finasiere rekkefølgekrav (bl.a. infrastruktur)

• VA anlegget sprengt og stengt etter innsigelse fra 
Statsforvaltaren. Vil ta to år å fornye renseanlegget

• Massiv hytte- og alpin utbygging som ødelegger natur bit for 
bit er blitt et høyaktuelt tema etter at naturavtalen ble 
underskrevet (en hytte i Valdres brukes i snitt 50 dager i året 
med 3.3 personer)

• Klimamessig; Myr som viktige karbonlager er ikke vektlagt i 
plan- og godkjenningsprosessen 

• Klima; generer massiv trafikk fra og til hytteområdene

• Og dessuten; det foreligger ikke byggemelding/ 
oppstartmelding enda

Naturavtalalen: 

• minst 30 % av land og hav på jorden 

skal bevares innen 2030

• 30% av naturen som i dag er 

ødelagt skal restaureres innen 2030



Hvordan 
stoppe 

Eidfjord-
Resort 

utbyggingen?

• Øke mediatrykket igjen med en del aktiviteter i 
aktuelt/planlagt utbyggingsområde?

• Møte med kommunen/befaring?

• Løpeseddel/utarbeide info til presse og folk

• Brei medvirkning fra NVH

• Valgkamp/åpent møte til høsten?

• Samarbeid med andre miljøorg. (WWF, Norges 
Miljøvernforbund, etc)?
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